

# СОДЕРЖАНИЕ

<b>Симонян Р.Х.</b> Сотрудничество России и Евросоюза и его оценка молодым поколением россиян . . . . .	5
<b>СОЦИАЛЬНО-ЭКОНОМИЧЕСКОЕ РАЗВИТИЕ РОССИИ</b>	
<b>Ермолаева Е.В.</b> Глобальные тенденции современного этапа экономического развития . . . . .	13
<b>Чёрный А.С.</b> Инновации и вопросы использования информационных систем в процессе управления объектами нежилой недвижимости . . . . .	21
<b>Шуркина Е.Ю.</b> Особенности экономики информационного общества . . . . .	27
<b>Шуркина Е.Ю.</b> Трансформация модели экономического развития в информационной экономике . . . . .	31
<b>Гатин А.Д.</b> Направления институционализации теневых предпринимательских отношений в современной России . . . . .	35
<b>Гатин А.Д.</b> Трансформация сущности экономической безопасности в современных экономических условиях . . . . .	39
<b>Филина О.В., Сорокина К.В.</b> Взаимодействие субъектов предпринимательских отношений в российской экономике . . . . .	43
<b>Хаметова Н.Г.</b> Трансформация социального пространства в современных условиях под влиянием человеческих ресурсов . . . . .	47
<b>ЭКОНОМИЧЕСКАЯ ТЕОРИЯ</b>	
<b>Садыкова Ч.Р.</b> Эволюция представлений об общественном благосостоянии в экономической мысли . . . . .	53
<b>ЭКОЛОГИЧЕСКИЕ ПРОБЛЕМЫ В СОВРЕМЕННОЙ ЭКОНОМИКЕ</b>	
<b>Мишнина Е.И., Цуканова Т.Г.</b> Основные направления обеспечения экологической безопасности в пенитенциарной системе России . . . . .	59
<b>Мавляутдинова Г.С.</b> Управление экологическими рисками предпринимателя на основе триггерной концепции в регионе . . . . .	63
<b>Мавляутдинова Г.С.</b> Теоретические основы исследования пространственных эколого-экономических систем . . . . .	67
<b>МИРОВАЯ ЭКОНОМИКА</b>	
<b>Азарян В.К.</b> Сукук: мировой опыт эмиссии ценных бумаг . . . . .	73
<b>Фан Вьет Фьюнг.</b> Финансовые ресурсы донорского сообщества (ОДА) для развития экономики Вьетнама . . . . .	78
<b>ФИНАНСОВЫЕ ПРОБЛЕМЫ</b>	
<b>Бурковский О.О.</b> Банковская система России в условиях ВТО и падения курса рубля . . . . .	83
<b>ОТРАСЛЕВЫЕ ПРОБЛЕМЫ</b>	
<b>Пробин П.С.</b> Кризисные явления в экономике туризма . . . . .	91
<b>Калугин Р.А.</b> Резервы повышения эффективности производства в системе управления маркетинговой деятельностью предприятия . . . . .	95
<b>Ямпольская Д.О., Чернова В.</b> Варианты развития рынка напитков и стратегии его основных участников . . . . .	102
<b>Павлов Н.Н.</b> Инновационные механизмы развития предприятия . . . . .	111
<b>ЭКОНОМИЧЕСКИЕ ПРОБЛЕМЫ РЕГИОНОВ</b>	
<b>Васильева З.А., Филимоненко И.В.</b> Концепция управления структурными сдвигами в составе трудовых ресурсов экономики региона . . . . .	117
<b>Соколов А.П., Тарасов А.А.</b> Индикаторы эффективности перерабатывающих предприятий АПК региона: Вологодская область . . . . .	130
<b>Драничников П.С.</b> Основные направления стратегического развития газового хозяйства Алтайского края . . . . .	134
<b>ДЕМОГРАФИЧЕСКИЕ ПРОБЛЕМЫ</b>	
<b>Таюнова О.А.</b> Демографическое движение постоянного населения современной России . . . . .	141
<b>РЕЦЕНЗИИ</b>	
<b>Кушлин В.И.</b> Глобальные трансформации и инновационные факторы развития экономики . . . . .	149
<b>Аннотации, ключевые слова и электронные адреса авторов статей сборника «Сегодня и завтра российской экономики», № 67–68, 2014 г.</b> . . . . .	154

# CONTENTS

Simonyan R.Ch. ECONOMIC COOPERATION BETWEEN RUSSIA AND THE EUROPEAN UNION AND ITS ASSESSMENT OF THE YOUNGER GENERATION OF RUSSIANS .....	5
<i>SOCIO-ECONOMIC DEVELOPMENT OF RUSSIA</i>	
Ermolaeva E.V. GLOBAL TRENDS OF THE CURRENT STAGE OF ECONOMIC DEVELOPMENT .....	13
Cherniy A.S. INNOVATION AND THE USE OF INFORMATION SYSTEMS IN THE PROCESS OF NON-RESIDENTIAL PROPERTY CONTROL .....	21
Shurkina E.Yu. FEATURES OF THE ECONOMY OF THE INFORMATION SOCIETY .....	27
Shurkina E.Yu. THE TRANSFORMATION OF THE PATTERN OF ECONOMIC DEVELOPMENT IN THE INFORMATION ECONOMY .....	31
Gatin A.D. THE DIRECTIONS OF INSTITUTIONALIZATION OF SHADOW ENTERPRISE RELATIONS IN MODERN RUSSIA .....	35
Gatin A.D. TRANSFORMATION ESSENCE OF ECONOMIC SECURITY IN MODERN ECONOMIC CONDITIONS .....	39
Filina O.V., Sorokina Ch.V. THE INTERACTION OF THE SUBJECTS OF ENTERPRISE RELATIONS IN THE RUSSIAN ECONOMY .....	43
Hametova N.G. TRANSFORMATION OF SOCIAL SPACE IN MODERN CONDITIONS UNDER INFLUENCE OF HUMAN RESOURCES .....	47
<i>ECONOMIC THEORY</i>	
Sadykova Ch.R. THE EVOLUTION OF IDEAS ABOUT PUBLIC WELFARE IN ECONOMIC THOUGHT .....	53
<i>ENVIRONMENTAL PROBLEMS IN THE MODERN ECONOMY</i>	
Mishnina E.I., Tsukanova T.G. MAIN DIRECTIONS OF ENVIRONMENTAL SAFETY IN THE RUSSIAN PRISON SYSTEM .....	59
Mavlyautdinova G.S. MANAGEMENT OF ENVIRONMENTAL BUSINESSMAN RISKS ON THE BASIS OF TRIGGER CONCEPT .....	63
Mavlyautdinova G.S. THEORETICAL BASES OF RESEARCH SPATIAL ECOLOGICAL AND ECONOMIC SYSTEMS .....	67
<i>WORLD ECONOMY</i>	
Azaryan V.K. SUKUK: WORD EXPERIENCE OF SECURITIES EMISSION .....	73
Pham Viet Phuong. FINANCIAL RESOURCES FROM THE DONOR COMMUNITY (ODE) FOR THE ECONOMIC DEVELOPMENT OF VIETNAM .....	78
<i>FINANCING PROBLEM</i>	
Burkovskiy O.O. RUSSIAN BANKING SYSTEM IN WTO CONDITIONS. THE DEVALUATION OF THE RUBLE .....	83
<i>BRANCH PROBLEMS</i>	
Probin P.S. CRISIS YAVLENIYA IN THE ECONOMY TOURISM .....	91
Kalugin R.A. RESERVES FOR INCREASING PRODUCTION EFFICIENCY IN THE SYSTEM OF MARKETING MANAGEMENT COMPANY .....	95
Yampolskaya D.O., Chernova V. VERSIONS OF DEVELOPMENT DRINKS MARKET AND STRATEGIES OF MAIN IT'S PARTIES .....	102
Pavlov N.N. INNOVATIVE MECHANISMS FOR THE DEVELOPMENT OF ENTERPRISE .....	111
<i>ECONOMIC PROBLEMS OF REGIONS</i>	
Vasilieva Z.F., Filimonenko I.V. THE CONCEPT OF MANAGEMENT OF STRUCTURAL SHIFTS IN THE COMPOSITION OF THE WORKFORCE OF THE REGIONS ECONOMY .....	117
Sokolov A.P., Tarasov A.A. PERFORMANCE INDICATORS PROCESSING OF AGRICULTURAL ENTERPRISES IN THE REGION: THE VOLOGDA REGION .....	130
Dranichnikov P.S. GENERAL TRENDS OF STRATEGIC DEVELOPMENT OF NATURAL GAS INDUSTRY IN ALTAI TERRITORY .....	134
<i>DEMOGRAPHIC PROBLEMS</i>	
Taunova O.A. DEMOGRAPHIC MOVEMENT OF THE RESIDENT POPULATION IN MODERN RUSSIA .....	141
<i>REVIEWS</i>	
Kushlin V.I. GLOBAL TRANSFORMATION AND INNOVATION FACTORS ECONOMIC DEVELOPMENT .....	149
Annotations, keywords, and e-mail addresses of the authors of the articles collection «Today and Tomorrow of the Russian Economy», № 67–68, 2014. ....	154